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ORSZÁGGYŰLTISI KÉPVISELŐ

Kövér László 
az Országgyűlés elnöke részére Interpelláció 

Helyben 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 121. § (1) bekezdése alapján, interpellációt kívánok benyújtani
Varga Mihály Pénzügyminisztériumot vezető miniszterhez,

,,A családok éve aztjelenti, ltogy idén a családokat kopasztják meg?
Lehet, hogy Önöknek nem tünik fel, de egyre drágábbak az alapvető élelmiszerekl" 

címmel.
Tisztelt Miniszter Úr!

Azt mondja a kormány, hogy 2018 a családok éve. Hát azt tudjuk, hogy a valóságban ez annyit
tesz, hogy az Orbán. és a haverok családjának az éve. A különböző területeket érő
központosítások, fúziók, mutyik, a megszokhatatlannál is súlyosabb korrupciós ügyek, mind
nekik a haverok zsebét tömi. De mi jut az adófizetőknek, a magyar családoknak? Nem sok.
Ma a szülök csak azt látják, hogy egyre többe kerül a gyerekek iskoláztatása, amihez a jövőben
már munkáltatói támogatás sem jár majd, a cafeteria kinyírás miatt. Az. egyetemisták a saját
bőrükön tapasztaljék a lakhatási válságot: egekben vannak az albérleti árak.
Ha valaki bemegy a boltba, látja, hogy minden egyre drágább és hozzáteszem, sokszor egyre
kisebb kiszerelésben kapni ugyanazt a joghurtot, margarint, gyümölcslevet,
Azok az egészségügyben dolgozók, vagy tanárok, akiket azzal hitegetnek, hogy egyszer majd
tényleg lesz normális béremelés, a saját pénztárcájukon érzik majd, hogy a béren kívüli
juttatások elvétele, a rohamosan növekvő infláció mind elviszi a pénzüket, hiába csöpögtetett
számukra valamennyit a kormány.
És akkor még nem is beszéltünk a többszázezer nyomorgó nyugdíjasról, a rokkant és a
fogyatékos emberekről, családjaikról, vagy azoktól a szegénységben élő gyermekes családokról,
akik tizedik éve változatlan összegű támogatásokat kapnak, ha nem kevesebbet.
Nem attól lesz családbarát egy kormány, ha béna logójú zászlókkal díszíti fel a hidakat, vagy
teleplakátolja a várost, hogy a családok éve van, és álkérdésekkel teli ,,nemzeti konzultációt"
indít milliárdokért, amely a valódi problémákra nem is keres és nem is ad választ.
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A családok évében elszabadultak az árak. Felgyorsult az infláció, öt éve nem volt arra példa,
hogy átlagosan 3,6 százalékot elérjen az évesített pénzromlás mértéke. Ráadásul a,:
élelmiszereknél még rosszabb a helyzet, azok ára átlagosan 4,6 százalékkal nőtt tavaly
szeptemberhez képest, ami azért is figyelemre méltó, mert a7. élelmiszerek súlya számottevő,
eléri a 25,4 százalékot a lakossági fogyasztásban.
Ahhoz képest, hogy idén 3%-os inflációval számoltak, január óta a krumpli ára majdnem 30%
kal, a friss zöldségek ára, 18%-kal, a gyümölcsöké 20%-kal emelkedett. Egy évre visszatekintve
még nagyobb az áremelkedés mértéke: a burgonya esetén 36,5%, a friss zöldségeknél 38,4%.
Számos oka van '1Z áremelkedésnek, de a legnagyobb gond az, hogy Magyarországon és
Európában is gyenge volt a termés több zöldségféléből is, többek között az aszály miatt. Ami a
konkrét fajtákat illeti, gyökérzöldségekböl (például zeller, répa, és így tovább), illetve
hagymafélékből lehet hiány. Amennyiben valósak a piaci félelmek, akkor egy kiló vöröshagyma
a jövőben 405 forintba is kerülhet, közel duplájába, mint most. De nemcsak a zöldségek ára
szállhat el, hanem a kenyéré is. A legsötétebb jóslatok szerint az is duplájára drágulhat, de az
optimista becslések is legalább 15-25 százalékos drágulással számolnak.
De elég akár csak egy hideg étkezésre való árát megnézni: a zsemle, a felvágott, a sajt, a vaj, a
zöldségek, a gyümölcsök is rohamtempóban emelkednek.

Az áremelést többek között az üzemanyag drágulásának rovására írható, Emlékeztetőül: a benzin
literjéért nemrégiben volt, hogy már több mint 400 forintot kértek, holott egy éve még 350 forint
körül mozgott a tarifája. Ezt a többletköltséget pedig a termelők, a fuvarozók és a kereskedők is
kénytelenek beépíteni az árakba. Ráadásul emiatt is tovább drágulhat a benzin. Mindez tehát
szintén az alacsony keresetű dolgozókat, a kisnyugdíjasokat, a szegényebb családokat érinti a
1 egérzékenyebben.

Ha lakhatásról van szó, a kormánynak csak a CSOK jut eszébe, más már nincs is, hiszen a
Iakástakarékokat megszüntették, Azt látjuk, hogy ma egyaránt megoldatlan a dolgozó, a
továbbtanuló és az otthonteremtés előtt álló fiatalok lakhatása, hiszen semmilyen szociális
bérlakás-rendszer nincsen, normális kollégiumi fejlesztések sem történnek, eközben az albérlet
árak az egekben. A kormány ma csak azoknak ad a közösből, akik jól keresnek, és sok gyereket
vállalnak, nekik ad több lehetőséget, több támogatást, lásd az egykulcsos személyi jövedelemadó
rendszer, a havi százezer forintos családi kedvezmény. A szegényebb családok nagy része fával
füt, a fa ára pedig 21 %-lrnl emelkedett 2010-hez képest. Tehát azt látjuk, hogy az áremelkedések
itt is a legszegényebbeket érintik.
Mindeközben olyan hírek jelennek meg, mint: ,,Havi ötmilliós fizetés, hatszázezerért bérelt luxus
Mercedes és korlátlan bevásárló-számla uniós pénzből", De a magyar családoknak 99%-ának
nem ez jut.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:
• Mit tesz a kormány azért, hogy az élelmiszerek ára ne emelkedjen tovább? 
• Mit tesz a kormány azért, hogy az üzemanyagok ára ne emelkedjen tovább? 
• Miért nem lép fel határozottan a kormány az albérleti árak emelkedése ellen? 
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• Miért nem támogatják nagyobb mértékben u magyar családokat, a fiatalokat, a 
kisnyugdíjasokat? 

• Mindeközben: mennyit költ a kormány a családok éve kampányra? Mennyit 
költenek az újabb, felesleges és demagóg nemzeti konzultációra? 

Tisztelettel várom válaszát]

Budapest, 2018, november 7.

Bangóné Borbély Ildikó 
országgyűlési képviselő

(MSZP)


